
 

14. FESTIVAL MEDA NOVI SAD 2008. 

     

Već tradicionalno, svaki treći vikend u mesecu septembru, održava se Novosadski festival meda. 
Tako je bilo i ove, 2008. godine, kada je u petak, 19. septembra u Zmaj Jovinoj ulici, predsednik 
Skupštine Grada, gospodin Aleksandar Jovanović, svečano otvorio ,,14 FESTIVAL MEDA NOVI 
SAD 2008''. 

   

   



 
Sveštenici SPC su osveštali pčelinje proizvode, a zatim su nestrpljivi klinci i klinceze iz 
novosadskih vrtića izveli muzičko ritmičku igru ,,Deca su ukras sveta'' i poklonili Festivalu 
desetak prelepih crteža na temu pčele i cveta, kojima su izlagači odmah aranžirali svoje štandove. 
I Dok su mališani nastavili sa svojim umetničkim programom, na opšte zadovoljstvo roditelja i 
ostale publike, prošetao Zmaj Jovinom i obišao sve štandove, uverivši se u visok kvalitet i bogat 
izbor izloženih pčelinjih proizvoda. Grad Novi Sad je odavno  

prepoznao Festival meda kao potrebu gradjana i kao značajan doprinos razvoju pčelarstva u regiji, 
pa je i ovog puta bio pokrovitelj ove manifestacije. 

   

Ovogodišnji Festival meda nije bio najveći po broju izlagača. Zbog ranijih problema sa 
nepoštovanjem gradskih odluka o ponašanju u centralnoj gradskoj zoni, bilo svega 76 tezgi, ali je 
zadržan visoki rejting i bogat program. Ova pčelarska manifestacija sa izložbeno prodajnim 
sadržajima, ima i privredni, turistički, sportski, kulturno umetnički i humanitarni karakter. 
Izuzetno je značajna zbog promotivne uloge pčelarstva i edukacije gradjana o značaju meda u 
svakodnevnoj ishrani, preventivi i jačanju otpornosti organizma. U tom cilju ponovo je štampana 
brošurica ,,Pčeli u čast, medu u slast'' koja je besplatno deljena posetiocima.  
 

   
 
 



Tačno u podne, u svečanoj sali Gradske kuće, učesnike Festivala i goste primio je predsednik 
Skupštine Grada. On se zahvalio organizatoru, Društvu pčelara ,,Jovan Živanović'' na lepoj i 
korisnoj manifestaciji i poželeo svim pčelarima i učesnicima uspešno pčelarenje i dobru narednu 
pčelarsku godinu. Predsednik Društva Mihajlo Lečić se zahvalio na lepim željama, pa je 
predsedniku Skupštine Grada i Gradonačelniku uručio povelje, dok su zahvalnice  
dodeljene gradskim upravama i drugim pravnim licima i pojedincima koji su pomogli da i 
ovogodišnji Festival bude uspešno organizovan. 
 

   
 

Nakon toga izabrana je KRALJICA MEDA. Ovu laskavu titulu za 2008. godinu, ponela je 
gospođa Ilonka Balint iz Mužlje kod Zrenjanina, iza koje stoji bogato iskustvo i 30 godina 
pčelarenja. Ona zajedno i ravnopravno sa suprugom Janošem, pčelari na pčelinjaku od 250 
košnica. 
 

   
 

Novosadski festival meda, odlikuje bogat sadržaj raznovrsnih programa i humanitarni karakter. 
Tako je Pčelarsko društvo ,,Jovan Živanović'' i ove godine darovalo medom one kojima je on 
najpotrebniji. Medeni dar su dobili: SOS Dečije selo iz Sremske Kamenice, Dom za decu i 
omladinu iz Veternika, Dečija bolnica iz Novog Sada, ŠOSO ,,Milan Petrović'' i PU Radosno 
detinjastvo iz Novog Sada.  
 
U opuštenoj atmosferi na koktelu, interesujući se za stanje u pčelarstvu, naš domaćin, gospodin 
Jovanović je predložio da se pored izbora ,,kraljice meda'' bira i ,,kralj medovače'', što je 
predsednik SPOS-a Rodoljub Živadinović odmah prihvatio i dodao da bi to moglo da se realizuje 
već na narednoj Tašmajdanskoj izložbi u Beogradu. 
 
 
 
 
 
 



   
 

Po sunčanom i vetrovitom septembarskom popodnevu, na pozornici u Zmaj Jovinoj, uz voditelje 
,,Medoline'' i ,,Medolina'' smenjivali su se učesnici zabavnog programa. Pčelari-izlagači su sa 
podijuma promovisali med i druge pčelarske proizvode, dok se u ,,Medenijadi''-igrama bez 
granica, konzumirao med i medenjaci, odgovaralo na pitanja šta je med, kako ga pčelica ,,pravi'' i 
zašto ga deca vole... Održan je i kviz, a bilo je i nagrada za najbolje i najupornije.  
 
Malo dalje, grupa učenika Škole za dizajn ,,Bogdan Šuput'' oslikavala je, na štafelajima pčelice. 
Njihove radove imaćemo priliku da vidimo na Festivalu meda 2009.  
Muzej Grada Novog Sada je u okviru manifestacije ,,Slatke tradicije'' u ,,NS centru'', postavio 
malu izložbu starih zanata - mašina i alata za proizvodnju liciderskih kolača i medenjaka, dok su 
se na plazma ekranu smenjivale priče i fotografije iz pčelarstva. 
 

 
 

Dok su se u Zmaj Jovinoj odvijali i smenjivali programi i manifestacije, u prostorijama SPOV-a 
održana je sednica Izvršnog odbora. Jedna od glavnih tema bila je i neprimerena seča lipovog i 
bagremovog drveta u Nacionalnom parku Fruška Gora. Teško poverovati u zvanično iznete 
razloge uništavanja drugog po veličini lokaliteta lipe u Evropi: lipa je, navodno, postala invaziona 
vrsta drveta na Fruškoj Gori - nekada je bila zastupljena 11% a sada, kažu, sa 33%, pa će se 
umesto nje saditi hrastove šume. Pčelari Nedeljko Stojanović i Stojan Andjelković su obišli 
Frušku Goru i uverili se u kilometarske gomile isečenih i pored puteva složenih lipovih i 
bagremovih cepanica, koje se tovare u šlepere raznih registracija, čak i makedonskih. Samo pre tri 
godine, Sekretarijat za privredu Izvršnog veća AP Vojvodine objavio je Konkurs za dodelu 
priznanja ,,Najbolje iz Vojvodine'' za 2005. godinu, gde je uvršten i lipov med sa Fruške Gore. On 
je trebao da postane jedan od prepoznatljivih brendova Vojvodine (Pčelar br. 7/2005.). Da li će se 
u tome uspeti uz ovakav odnos prema lipi, tom svetom drvetu naših predaka? SPOV je brzo 
reagovao i uputio dopis Pokrajinskom Sekretarijatu za poljoprivredu tražeći hitnu obustavu ove 
seče. Članovi IO SPOV-a učestvuju u raznim debatama i televizijskim emisijama gde apeluju na 



nadležne i upoznaju gledaoce sa ovom nerazumnim postupkom. Nadajmo se da će napori pčelara 
naići na razumevanje nadležnih i da nećemo ostati bez jedne od naših glavnih paša i kvalitetnog 
lipovog meda.  
Pčelarsko druženje je nastavljeno na svečanom ručku u restoranu ,,Idila'' gde je predsednik SPOS-
a, gospodin Rodoljub Živadinović, pozdravio prisutne i čestitao članovima Društva na uspešnoj 
organizaciji Festivala. Predsednik Društva pčelara Beograd, Boža Petrović evocirao je uspomene 
na srećne dane pčelarenja i govorio o potrebi unapredjenja pčelarstva i boljoj saradnji. 
 

 
 

U toku popodneva, domaćini su poveli goste iz Kruševca, Osečine i Pecke na pčelinjak Manastira 
Kovilj, udaljen tridesetak kilometara od Novog Sada. Pčelinjak je osnovan 1999. godine (na 
inicijativu Svetozara Bate Stefanovića) od košnica raznih tipova, poklonjenih upravo od članova 
ovog društva.  
 

   
 

 
 

Danas on ima blizu 150 LR košnica koje održavaju pčelari novosadskog Društva. Pčelari su prvo 
obišli Manastir i manastirsku ekonomiju sa pecarom, mlekarom u kojoj se proizvode sirevi, 
medarom i voskarom sa savremenom linijom za preradu voska i izradu sveća. 
 



 
 

Domaćin manastira, otac Hariton i monasi su zatim poveli svoje goste u razgledanje pčelinjaka, 
smeštenog nadomak Koviljskog rita.  
U subotu je nastavljena prodajna izložba. Med se prodavao po ceni od 400 din. za kilogram. Na 
kraju, tezge su ostale gotovo prazne.  
 

 
 

U 11 časova počeo je, sada već tradicionalni ,,Medeni turnir u šahu'' uz suorganizaciju Šahovskog 
kluba ,,Novi Sad'' i učešće učenika novosadskih osnovnih škola. slika sahovski turnir 
 

 
 
 



U Sabornoj crkvi Svetog Georgija i Crkvi Imena Marijina, mladenci koji su se toga dana 
venčavali, dobili su na dar, specijalno za tu priliku dizajniran i od pčelara - slikara Milivoja Mirića 
iz Bečeja, rukom izradjen ćup sa medom ,,da im život bude sladak'' i ,,da im teče med i mleko''. 
 

   
 

 
 
 
 
 

Željko Vuletić, pčelar 


